

[Text]

minister, Mr. Lemelin. Welcome, Mr. Minister. We invite you to make a statement at this time.

We understand that you have only an hour to be with us. If you would make your statement as brief as possible, it would give time for members to question.

Hon. Harvie Andre (Minister of Regional Industrial Expansion and Minister of State for Science and Technology): I am ready to answer any questions.

The Chairman: Before we start the questioning, I would like to have an indication from the members of the committee if we could move to five minute questions instead of ten, because the minister is only going to be here an hour. I wonder if there would be any consensus on that. The objection would probably come from this side of the room.

Mr. Halliday (Oxford): I would be glad to see the two opposition parties each receive 10 minutes for the lead-off speaker, the same as we do. I think all members should have one chance before a member of the committee has a second, third, or fourth chance.

This morning, some opposition members had two, three and four chances before some of us had one chance. There might be a fairer way of doing it, but I would go along with your suggestion of five minutes for everybody now, or ten minutes for the lead-off speakers followed by five minutes on a rotation basis, so that all members have an equal opportunity.

• 1540

The Chairman: Mr. McCurdy, we are discussing as quickly as possible. I had thrown out this suggestion because the minister is here only one hour. Perhaps we could keep our questioning to five minutes rather than giving the lead-off speakers ten.

Dr. Halliday said he had no problems with the lead speakers from each of the opposition parties taking ten, if we could allow the other members to question for five minutes. I know we had agreement in our first meeting.

Mr. McCurdy (Windsor—Lake St. Clair): Dr. Halliday is always so reasonable that I have great difficulty in taking exception to what is essentially a constructive suggestion. Ten minutes for the lead-off.

The Chairman: All right. We will proceed.

Mr. Peterson (Willowdale): Mr. Minister, I had the pleasure last weekend of visiting Northern Ontario. I was in the riding of Cochrane—Superior with the Member of Parliament, Reg Bélair. The forestry industry is the major industry in Northern Ontario, and it is under severe

[Translation]

ministre, M. Rogers et du sous-ministre adjoint, M. Lemelin. Bienvenue, monsieur le ministre. Nous vous invitons à faire une déclaration.

Si je comprends bien, vous n'avez qu'une heure à nous consacrer. En faisant votre déclaration la plus brève possible, vous donnez le temps aux membres du Comité de vous poser des questions.

L'honorable Harvie Andre (ministre de l'Expansion industrielle régionale et ministre d'État à la Science et à la Technologie): Je suis disposé à répondre à toutes vos questions.

Le président: Avant que nous posions les premières questions, j'aimerais savoir des membres du Comité si nous pouvons adopter des périodes de question de cinq minutes au lieu de dix, car le ministre n'a qu'une heure à nous consacrer. Pouvons-nous obtenir l'unanimité à ce sujet? Les objections viendraient sans doute de ce côté-ci de la salle.

M. Halliday (Oxford): Je serais heureux de voir les deux partis d'opposition recevoir chacun 10 minutes pour le premier orateur, comme nous. À mon avis, tous les membres devraient avoir une occasion d'intervenir avant qu'un autre membre du Comité puisse intervenir une deuxième, une troisième ou une quatrième fois.

Ce matin, des membres de l'opposition ont pu intervenir deux, trois et quatre fois avant que certains d'entre nous puissent le faire une première fois. Il y aurait peut-être une meilleure façon de procéder, mais j'accepte votre suggestion de consacrer cinq minutes à chacun, ou dix minutes au premier orateur de chaque groupe puis cinq minutes à chacun à tour de rôle, pour qu'il y ait égalité des chances pour tous.

Le président: Monsieur McCurdy, nous poursuivons la discussion le plus rapidement possible. J'ai fait cette suggestion parce que le ministre n'a qu'une heure à nous consacrer. Nous pourrions peut-être limiter nos questions à cinq minutes plutôt que d'en accorder dix au premier intervenant de chaque parti.

M. Halliday nous a dit qu'il ne s'opposait pas à ce que le premier intervenant de chaque parti prenne dix minutes si nous pouvions permettre aux autres membres de poser leurs questions durant cinq minutes chacun. Nous nous étions entendus à ce sujet à notre première réunion.

M. McCurdy (Windsor—Lac Sainte-Claire): M. Halliday est toujours tellement raisonnable que j'ai du mal à m'opposer à une suggestion qui me semble aussi positive. Dix minutes pour le premier orateur de chaque parti.

Le président: D'accord. Procédons.

M. Peterson (Willowdale): Monsieur le ministre, la semaine dernière, j'ai eu le plaisir de visiter le nord de l'Ontario. Je me trouvais dans la circonscription de Cochrane—Supérieur en compagnie du député de cette circonscription, Reg Bélair. L'industrie forestière est la